
 
 

INTERPELLATION (S) – Konsekvenserna för sjukvården av den nedlagda folkhögskolefilialen i 

Söderhamn 

Av en artikel från den nionde februari i Söderhamnskuriren framgår som en möjlig konsekvens av 
nedläggningen av folkhögskolans filial i Söderhamn allvarliga hälsobekymmer. Nämligen risken för att 
utanförskapet bland ungdomar ökar och därpå följande försämrat mående. 
 
I artikeln uppger en av Söderhamns kommuns ungdomshandledare att det finns många ungdomar som 
på grund av exempelvis social fobi eller psykisk ohälsa har svårt att ta sig till Bollnäs och för en del av 
dessa är filialen i Söderhamn mycket viktig, en väg till fortsatta studier eller arbete. Social fobi är enligt 
artikeln mycket vanligt bland ungdomarna. 
 
Kultur- och kompensnämndens vice ordförande Fredrik Röjd (SVG) har vid ett flertal tillfällen yttrat att 
det enbart är fyra mil mellan Söderhamn och Bollnäs och att det därför inte borde vara något problem 
för de studerande att studiependla med linje 100. 
 
Jag har dock inte sett att Röjd vid något tillfälle problematiserat kring psykisk ohälsa eller social fobi 
och att det kan vara skäl att överväga att behålla filialen. Det är lätt att bibringas uppfattningen att det 
är viktigare för Röjd att spara pengar åt Kultur- och kompetensnämnden än att se länets folkhögskolor 
och dess filialer som viktiga för att stärka hälsan hos länets unga befolkning. 
 
Mina frågor till Kultur- och kompetensnämndens vice ordförande är således följande: 
 

1. Vilka konsekvenser för vuxenpsykiatrin och kommunens individ- och familjeomsorg kan en 
nedläggning av folkhögskolans filial få? 

2. På vilket sätt kan Hälso- och sjukvårdsnämnden komma att kompenseras för ökad belastning 
på såväl primärvård som specialistvård, som nedläggningen av filialen riskerar att förorsaka? 
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